

пр 27-1
85-10

Том 85, Номер 10

ISSN 0869-5873

Октябрь 2015



ВЕСТНИК РОССИЙСКОЙ АКАДЕМИИ НАУК

<http://www.naukaran.ru>
<http://www.maik.ru>



“НАУКА”



СОДЕРЖАНИЕ

Том 85, номер 10, 2015

Доклады лауреатов Большой золотой медали имени М.В. Ломоносова Российской академии наук 2014 года

A.П. Деревянко

Происхождение человека: новые открытия, интерпретации, гипотезы

867

C. Паабо

Геномы древних гоминин из Сибири

879

Наука и общество

C.В. Антоненко, С.И. Барцев, А.Г. Дегерменджи

Искусственная среда обитания для освоения Солнечной системы

885

Из рабочей тетради исследователя

В.Ф. Петренко, А.П. Супрун

Методология психосемантики в контексте философии постнеклассической рациональности и квантовой физики

896

Точка зрения

И.П. Цапенко

Социальные эффекты иммиграции

906

А.С. Лопухин

Возникновение жизни – прерогатива первозданных планет новых звёзд

916

Дискуссионная трибуна

Е.В. Балацкий, О.Л. Верёвкин

“Бюрократическая модель” успеха российских экономических вузов

922

За рубежом

О.Е. Трофимова

Российско-израильское экономическое сотрудничество в условиях экономических санкций

929

Этюды об учёных

Н.П. Лавёров, И.Г. Малахова

Военное мужество и гражданский подвиг.

К 100-летию со дня рождения члена-корреспондента РАН В.В. Тихомирова

937

С.М. Климова

Последний интеллектуал Серебряного века. К 120-летию со дня рождения М.М. Бахтина

940

В мире книг

Рецензируются: С.А. Лебедев. “Курс лекций по философии науки”; М.А. Акоев, В.А. Маркусова, О.В. Москалёва, В.В. Писляков “Руководство по научометрии: индикаторы развития науки и технологий”

946

Официальный отдел

Президиум РАН решил. – Юбилей

952

CONTENTS

Vol. 85, No. 10, 2015

Simultaneous English language translation of the journal is available from Pleiades Publishing, Ltd.
Distributed worldwide by Springer. *Herald of the Russian Academy of Sciences* ISSN 1019-3316

Reports by Winners of the Big Lomonosov's Gold Medals of Russian Academy of Sciences, 2014

<i>A.P. Derevyanko</i>	
The Human Origins: New Discoveries, Interpretations, Hypotheses	867
<i>S. Paabo</i>	
Genomes of Ancient Hominin from Siberia	879

Science and Society

<i>S.V. Antonenko, S.I. Bartsev, A.G. Degermengy</i>	
Artificial Habitat for the Exploration of the Solar System	885

From the Researcher's Notebook

<i>V.F. Petrenko, A.P. Suprun</i>	
Methodology of Psychosemantics in the Context of Postnonclassical Rationality Philosophy and the Quantum Physics	896

Point of View

<i>I.P. Tsapenko</i>	
Social Effects of Immigration	906
<i>A.S. Lopukhin</i>	
The Origin of Life as the Prerogative of the New Stars Planets	916

Discussion Forum

<i>E.V. Balatsky, O.L. Verevkin</i>	
“Bureaucratic Model” of Success of Russian Economic Universities	922

Abroad

<i>O.E. Trofimova</i>	
Russian-Israeli Economic Cooperation under the Conditions of Economic Sanctions	929

Profiles

<i>N.P. Laverov, I.G. Malakhova</i>	
Military Courage and Civil Deed. To 100 th Anniversary of the Birth of Corresponding Member of RAS V.V. Tikhomirov	937
<i>S.M. Klimova</i>	
The Last Intellectual of the Silver Age. To the 120 th Anniversary of the Birth of M.M. Bakhtin	940

In the Book World

Reviewed: S.A. Lebedev “Lectures on the Philosophy of Science”; M.A. Akoev, V.A. Markusova, O.V. Moskaleva, V.V. Pislyakov “The Guide on of Scientometrics: the Indicators of Science and Technology Development”	946
---	-----

Official Section

Decisions of the RAS Presidium. Anniversaries	952
---	-----
